
PROTOKÓŁ  Nr  X/11 
z obrad sesji Rady Miejskiej 

odbytej w dniu 21 czerwca  2011r. 
 
W obradach sesji uczestniczyło  13  radnych oraz Burmistrz  Chodcza     -    
Kazimierz Sawiński, Sekretarz Miasta i Gminy   -  Benedykt Nowakowski, 
Skarbnik Miasta i Gminy     -  Danuta Nowakowska,  a także: 
sołtysi, kierownicy jednostek budżetowych , dyrektorzy szkół oraz zaproszeni 
goście. 

Proponowany  porządek  obrad: 
1.  Otwarcie. 
-  stwierdzenie prawomocności obrad, 
-  przyjęcie porządku obrad, 
-  przyjęcie  protokołu z poprzedniej sesji, 
 2.   Sprawozdanie z działalności Burmistrza między sesjami . 
-  przedłożenie informacji przez  Burmistrza Chodcza, 
 -  dyskusja, 
 3.  Informacja o odbytych posiedzeniach Komisji Rady w okresie między 
sesjami –  Przewodniczący Komisji Rady Miejskiej. 

   -  udzielenie przez Burmistrza Chodcza odpowiedzi i wyjaśnień co do 
przedłożonych   wniosków  z posiedzeń Komisji  Rady Miejskiej. 
4.  Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia  sprawozdania 
finansowego wraz ze sprawozdaniem z  wykonania budżetu Miasta i Gminy 
Chodecz za rok 2010 oraz  udzielenia  absolutorium  dla Burmistrza Chodcza  za 
rok  2010 . 
 - przedłożenie sprawozdania z wykonania budżetu  Miasta i Gminy  Chodecz za 
2010r.  -  Skarbnik MiG , 
 - przedłożenie sprawozdania finansowego – Skarbnik  MiG, 
 - opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu 
Miasta i Gminy  Chodecz – Sekretarz MiG, 
 - przedłożenie informacji o stanie mienia  komunalnego – Skarbnik MiG, 
 -  opinia  Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej dotycząca wykonania budżetu  oraz 
wniosek  Komisji w sprawie  udzielenia absolutorium dla Burmistrza Chodcza – 
Przewodnicząca P. Kwiatkowska, 
 -  opinia składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie 
wniosku  Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej- P. Wiceprzewodniczący, 
 -  opinia  Komisji Budżetu i Finansów – Przewodniczący P. Powietrzyński, 
 -  dyskusja  nad  sprawozdaniem  finansowym wraz  ze sprawozdaniem z   
wykonania    budżetu  Miasta i Gminy Chodecz za rok 2010, informacją o mieniu 
komunalnym  oraz     opiniami Regionalnej Izby Obrachunkowej i  Komisji Rady , 



  -  akt głosowania: 
  -  podjęcie uchwały w sprawie  rozpatrzenia i  zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego  wraz  ze  sprawozdaniem  z wykonania budżetu Miasta i Gminy  
Chodecz za 2010r.  
-  podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej, 
-  podjęcie uchwały w sprawie  udzielenia absolutorium z tytułu wykonania 
budżetu za  rok 2010.     
-  odczytanie protokołu Komisji Skrutacyjnej, 
5. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany  budżetu Miasta i Gminy Chodecz  na 
rok 2011. 
-   przedłożenie  informacji w przedmiotowej sprawie – P. Skarbnik MiG, 
-  dyskusja, 
-  opinia Komisji Budżetu i Finansów – Przewodniczący P. Powietrzyński, 
- podjęcie uchwały, 
6.  Podjęcie uchwały w sprawie  przyjęcia Statutu Samorządu Mieszkańców 
Miasta  Chodcza. 
- przedłożenie projektu Statutu – Sekretarz MiG. 
- dyskusja, 
- opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska – Przewodniczący    
  P. Stempczyński. 
- podjęcie uchwały,  
7.   Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji doraźnej. 
 -  przedłożenie informacji – Przewodnicząca Rady Miejskiej, 
 -  dyskusja, 
 - podjęcie uchwały, 
8.  Interpelacje i zapytania radnych. 
9.  Sprawy bieżące 
10.  Wolne wnioski i zapytania.     
11.  Zakończenie obrad sesji . 

 
Ad. 1.  Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani  Danuta Warszawska w dniu 21 czerwca  
2011r.  godzina  10,oo, otwieram  obrady X sesji Rady Miejskiej w Chodczu .   
Na podstawie listy obecności stwierdzam, że w obradach  sesji Rady Miejskiej 
bierze udział 13 radnych, a zatem obrady są prawomocne.  
Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
W materiałach na sesję radni otrzymali porządek obrad X sesji Rady Miejskiej w 
Chodczu wraz z projektami uchwał. Wobec powyższego odczytam  treść  
porządku obrad sesji i poddam  pod głosowanie. Poddaje porządek obrad  pod 
głosowanie , kto  z radnych jest za  przyjęciem porządku obrad  w wersji 



przedłożonej. Za głosowało- 13 radnych, przeciwnych – 0, wstrzymało się od 
głosu – 0 radnych. 
W dalszej części  porządku obrad,  Przewodnicząca  Rady ,  protokół z 
poprzedniej sesji był wyłożony do wglądu w Biurze Rady, w związku z 
powyższym radni mogli się zapoznać z jego treścią. Poddaje  sporządzony  
protokół  pod głosowanie . Za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji 
głosowało –13 radnych. Wobec powyższego protokół z poprzedniej sesji został 
przyjęty jednogłośnie  bez uwag. 
Ad. 2. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Chodcza  między sesjami. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej  Pani Danuta Warszawska poprosiła Pana 
Kazimierza Sawińskiego  Burmistrza  Chodcza  o przedłożenie  sprawozdania ze 
swej działalności między sesjami za okres od 28 kwietnia 2011r. do  20 czerwca 
2011r. Treść sprawozdania stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
Dyskusji w przedmiotowym temacie nie było, radni jak i zaproszeni goście nie 
podejmowali . 
 Ad. 3.  Informacja o odbytych posiedzeniach Komisji Rady w okresie między 
sesjami.         
Przewodnicząca Rady Miejskiej  proszę  aby każdy  przewodniczący Komisji  
Rady Miejskiej przedłożył  sprawozdanie z  posiedzenia swojej Komisji.  Zostało  
wcześniej ustalone z przewodniczącymi poszczególnych Komisji Rady w dniu  
16 czerwca br. na posiedzeniu Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej. Na 
powyższym posiedzeniu spotkali się wszyscy przewodniczący Komisji  Rady 
Miejskiej.   Jako pierwsza sprawozdanie przedłoży Radna Pani Ewa Kwiatkowska 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej.  
Radna Ewa Kwiatkowska  przedłożyła ustne  sprawozdanie z posiedzeń  Komisji.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej, proszę teraz  Pana Kazimierza  
Powietrzyńskiego  o przedłożenie  sprawozdania z posiedzenia Komisji Budżetu 
i Finansów .  Radny Powietrzyński Kazimierz  złożył ustne sprawozdanie z  
posiedzeń swojej Komisji.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej, proszę następnie Pana Wiesława Feliniaka 
Przewodniczącego Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej. Przewodniczący 
Komisji przedłożył  sprawozdanie z działalności Komisji między sesjami. Treść 
sprawozdania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Kolejne sprawozdanie przedłoży Pan Jerzy Stempczyński Przewodniczący 
Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska. Przewodniczący przedłożył 
informację, treść stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
       - udzielenie przez  Burmistrza Chodcza odpowiedzi i wyjaśnień co do 
przedłożonych   wniosków z posiedzeń Komisji, 



Burmistrz Chodcza Pan Kazimierz Sawiński przedłożył  informację co do 
realizacji wniosków z posiedzeń Komisji . Treść informacji stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 
4.  Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia  sprawozdania 
finansowego wraz ze sprawozdaniem z  wykonania budżetu Miasta i Gminy 
Chodecz za rok 2010 oraz  udzielenia  absolutorium  dla Burmistrza Chodcza  
 za rok  2010 . 
Przewodnicząca Rady  Miejskiej  udzieliła głosu Skarbnikowi Miasta i Gminy. 
Skarbnik  Danuta Nowakowska przedłożyła  sprawozdanie  z wykonania 
budżetu  miasta  i  gminy  za 2010  rok, sprawozdanie finansowe, opinię 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy oraz informację o stanie mienia 
komunalnego Gminy Chodecz. 
Sprawozdanie  z wykonania budżetu Miasta i Gminy Chodecz za 2010r. oraz 
sprawozdanie  finansowe  radni otrzymali wcześniej,  które  były przedmiotem 
analizy i dyskusji na posiedzeniu  Komisji  Rewizyjnej  i  Komisji Budżetu i 
Finansów .  
W dalszej części  Skarbnik   Miasta i Gminy  odczytała  opinię  Regionalnej Izby 
Obrachunkowej o przedłożonym  sprawozdaniu  z wykonania budżetu gminy. 
Treść stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Przewodnicząca Rady  udzieliła głosu Przewodniczącej   Komisji Rewizyjnej  
odczytała   opinię Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  dotyczącą wykonania 
budżetu oraz wniosek w sprawie udzielenia absolutorium dla  Burmistrza  
Chodcza .  Treść opinii oraz wniosku stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Danuta Warszawska poprosiła 
Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów o przedłożenie  opinii  komisji. 
Pan Powietrzyński  tyle się już wysłuchaliśmy informacji  i opinii więc ja 
króciutko. Komisja Budżetu  i Finansów przy Radzie Miejskiej w Chodczu 
pozytywnie opiniuje sprawozdanie Burmistrza Chodcza  z wykonania budżetu 
Miasta i Gminy Chodecz za 2010r. oraz wnioskuje o udzielenie Burmistrzowi 
Chodcza  absolutorium  za wykonanie budżetu za rok 2010. Przewodnicząca 
Rady dziękuję za przedłożenie opinii. 
Proszę o dyskusję nad sprawozdaniem finansowym, sprawozdaniem  z 
wykonania budżetu za 2010r. informacją o mieniu komunalnym oraz opiniami  
Regionalnej Izby Obrachunkowej i Komisji Rady. Proszę o dyskusję. Widzę że nie 
ma dyskusji w wyżej wymienionych sprawach więc przechodzimy do aktu 
głosowania. Proszę o odczytanie projektu uchwały przez Panią Grażynę 
Wilińską.  
Wiceprzewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia i 
zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu za 2010r.  



Przewodnicząca Rady kto z Radnych jest za przyjęciem odczytanej uchwały w 
sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 
sprawozdania z wykonania budżetu Miasta i Gminy Chodecz za 2010r. Kto z 
Radnych jest za – 11, przeciwnych – 0 , kto się wstrzymał – 2 radnych. 
Stwierdzam że za podjęciem przedmiotowej uchwały głosowało 11 radnych za , 
przeciw -0 , a wstrzymało się 2 radnych. Stwierdzam że przedmiotowa uchwała 
została podjęta.  
Przewodnicząca Rady Miejskie proszę , w dalszej części  realizacji porządku 
obrad  o powołanie  Komisji Skrutacyjnej do przeprowadzenia głosowania w 
sprawie udzielenia Burmistrzowi Chodcza absolutorium z tytułu  wykonania 
budżetu za rok 2010 .  Proszę o zgłaszanie  radnych do składu przedmiotowej 
Komisji .  
Przewodnicząca Rady  proszę o zgłaszanie kandydatur do składu Komisji.  
Pani Ewa Kwiatkowska czy wyraża Pani na to zgodę? 
Dziękuję tak. 
Pan Radny Stępczyński czy wyraża Pan na to zgodę ? 
Tak.  
Proszę Pan Powietrzyński . 
Pan Szymurski Zbigniew czy wyraża Pan na to zgodę? 
Tak. 
Proszę Pani przewodnicząca Grażyna Wilińska proszę o odczytanie 
proponowanej uchwały. 
Uchwała nr X/41/11  
Kto z radnych jest za przyjęciem przedmiotowej uchwały – w sprawie 
powołania Komisji Skrutacyjnej do udzielenia absolutorium dla Burmistrza 
Chodcza  z tytułu wykonania Budżetu za rok 2010. W składzie Pani Ewa 
Kwiatkowska,  Pan  Stępczyński  Jerzy i Pan Zbigniew Szymurski. Za powołaniem 
Komisji w powyższym składzie głosowało 13 radnych. Uchwała  została podjęta. 
Komisja Skrutacyjna  przystąpiła do pracy  w przedmiotowej sprawie. 
Przystąpiono do aktu głosowania.  Na sali obrad  obecnych było 13 radnych.  
Za  głosowało 13 radnych , przeciw- 0, wstrzymało -0.  
Stwierdzam że uchwała została przyjęta 13 głosami za. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej przechodzimy do następnego punktu  porządku 
obrad tzn. podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 
Chodcza z wykonania budżetu za 2010r. proszę o głos Komisję Skrutacyjną. 
Komisja Skrutacyjna przygotowała protokół w sprawie udzielenia absolutorium.  
Radna pani Ewa Kwiatkowska  przedłożyła iż na przewodniczącego Komisji 
Skrutacyjnej został wybrany Radny Pan Jerzy Stępczyński .  
Przewodnicząca Rady Miejskiej  proszę o odczytanie projektu uchwały przez 
Wiceprzewodniczącą Panią Grażynę Wilińską. Wiceprzewodnicząca Rady 



odczytała projekt w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Chodcza za 
2010r.       
Odbyło się głosowanie jawne . Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej  odczytał 
protokół z aktu głosowania  z którego wynikało:  za udzieleniem absolutorium 
głosowało - 10 radnych,  przeciw -0, wstrzymało się  – 3 radnych,  
W konsekwencji  odbytego głosowania  została odczytana  uchwała                          
Nr  X/42/11    w sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrza  Chodcza  za  
2010 rok, uchwała została przyjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
Ad.  5. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany  budżetu Miasta i Gminy Chodecz  
na rok 2011. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej  przechodzimy do następnego punktu porządku 
obrad jakim jest  zmiany do budżetu miasta i gminy Chodecz na rok 2011. 
Proszę o przedłożenie informacji Panią Skarbnik. 
Skarbnik Miasta i Gminy  przejdę od razu do uzasadnienia zmian jakie są 
zawarte w uchwale dzisiejszego dnia. W wyniku dotacji z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu otrzymaliśmy 
10 tys. na zadrzewienia przy obiektach publicznych w Gminie Chodecz.  
- dofinansowanie konkursu ekologicznego  w kwocie 2 tys. zł. 
- dofinansowanie zwrotu podatku akcyzowego e cenie oleju napędowego  w 
kwocie 280.581,- zł. 
-  dofinansowanie zasiłków okresowych w kwocie  7.600,-zł. 
- z Agencji Nieruchomości Rolnej na uporządkowanie gospodarki  ściekowej w 
m. Chodeczek kwota  150 tys. zł. 
Te wszystkie  były omawiane na posiedzeniu Komisji Budżetowej, ja tylko 
wspomniałam na Komisji że będzie jeszcze jedna zmiana , a którą dzisiaj 
Państwo otrzymaliście. Jest to dofinansowanie projektu  systemowego  kurs na 
siebie   jest to  kwota 151.071,- zł.Gdy była Komisja Budżetowa nie miałam 
podpisanej umowy i nie mogłam nanieść tych zmian. Jest to program 
systemowy od 2008 roku. Z tym że każdorocznie jest podpisywana umowa. Z 
chwilą podpisania umowy można nanieść zmiany do budżetu. Wnioskuję o 
podjęcie uchwały w przedmiotowym brzmieniu. Dziękuję. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej, proszę o dyskusję  w przedmiotowej sprawie.  
Nie widzę , więc przechodzimy do opinii Komisji Budżetu i Finansów. Proszę 
Przewodniczącego  Komisji Pana Kazimierza Powietrzyńskiego. 
Pan Radny Kazimierz Powietrzyński, króciutko na ten temat, otóż powyższe 
sprawy były omawiane na posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów w związku z 
tym, że  sprawy o których mówiła Pani Skarbnik  wpływają pozytywnie na 
społeczność  gminną bo to są pieniążki do Gminy , opinia nie może być inna jak 
pozytywna. 



Przewodnicząca Rady Miejskiej, proszę o przedstawienie projektu uchwały 
przez Panią Wiceprzewodniczącą Grażynę Wilińską. 
Radna Grażyna Wilińska odczytała projekt uchwały  Nr X/43/2011 w sprawie 
zmiany budżetu miasta i gminy Chodecz na rok 2010. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej, kto z radnych jest za przyjęciem  proponowanej 
uchwały w  sprawie zmiany  budżetu miasta i gminy Chodecz na rok 2011. 
Proszę o policzenie głosów . Za głosowało 13 radnych, przeciw 0, wstrzymało 
się 0 radnych. Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 13 głosami za. Treść 
uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Przechodzimy do następnego punktu porządku obrad. 
 Ad. 6.  Podjęcie uchwały w sprawie  przyjęcia Statutu Samorządu Mieszkańców 
Miasta  Chodcza. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej proszę o przedłożenie projektu Statutu 
Samorządu Mieszkańców Miasta Chodcza Pana Sekretarza Benedykta 
Nowakowskiego. 
Sekretarz Miasta i Gminy , Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Po uzyskaniu 
opinii Zarządu Samorządu Mieszkańców  jak też po szczegółowej analizie 
projektu statutu z udziałem komisji obywatelskiej i ochrony środowiska  treść 
statutu będzie miał następującą. Teraz przedstawię  szczegółowo projekt 
statutu. Treść  stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej podziękowała za przedstawiony projekt statutu. 
Proszę teraz o dyskusję w przedmiotowej sprawie. Widzę , że nie ma chętnych 
do dyskusji, więc proszę o opinię Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 
proszę Pan Stempczyński. 
Radny Stempczyński , tak jak mówiłem wcześniej Komisja po dokonaniu tych 
paru zmian w statucie i przedłożeniu przez Pana Nowakowskiego jest 
pozytywna. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej, proszę o odczytanie projektu uchwały w 
powyższej sprawie. Proszę Panią Wiceprzewodniczącą. 
Pani  Wilińska Grażyna  odczytała  projekt  uchwały Nr X/44/11 w sprawie 
uchwalenia Statutu Samorządu Mieszkańców Miasta Chodcza. 
Przewodnicząca Rady, kto z radnych jest za przyjęciem proponowanej uchwały.  
Proszę o przeliczenie głosów. Za 13 radnych, tj. jednogłośnie. Przeciw 0. 
Wstrzymało się 0. Stwierdzam ,że uchwała została podjęta 13 głosami za. Treść 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Przechodzimy do następnego punktu porządku obrad.          
 Ad. 7.   Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji doraźnej. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Danuta Warszawska , przedłoże informację w 
powyższej sprawie. W związku z wpłynięciem do Przewodniczącej Rady  pisma, 
że  na podstawie art. 24h ust. 4 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie 



gminnym Pan Jerzy Szałański  jako radny  nie powinien korzystać z mienia 
Urzędu Miasta i Gminy Chodecz. Chciałabym powołać Komisję w tym celu by 
wypracowała stanowisko dotyczące  przestrzegania przez radnego Pana Jerzego 
Szałańskiego na podstawie art. 24f ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie 
gminnym. Proszę o zgłaszanie  kandydatów do  składu  tej komisji. Bardzo 
proszę o zgłaszanie kandydatów. Naprawdę jest to bardzo poważna rzecz. 
Intencją Rady jest sprawdzenie stanu faktycznego i prawnego.  
Radna Kwiatkowska Ewa zgłosiła  radnego Zbigniewa Szymurskiego. 
Czy Pan radny  wyraża zgodę – tak. 
Radny Powietrzyński  Kazimierz zgłosił radnego Stempczyńskiego Jerzego, 
Czy  Pan radny  wyraża zgodę  pracować  w tej Komisji  - wyrażam zgodę. 
Radny  Stempczyński Jerzy zgłosił Pana Powietrzyńskiego Kazimierza. 
Czy Pan Powietrzyński wyraża zgodę  na pracę w tej Komisji -  wyrażam zgodę. 
Czy jeszcze ktoś z radnych zgłasza kandydatury do składu komisji. Nie widzę 
proszę o odczytanie projektu uchwały przez Wiceprzewodniczącą Rady.  
Radna  Wilińska Grażyna odczytała projekt uchwały Nr X/45/11 w sprawie 
powołania Komisji doraźnej. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej, kto z radnych jest za podjęciem uchwały w 
sprawie powołania komisji doraźnej w składzie: 
Radny Szymurski Zbigniew, Stempczyński Jerzy, Powietrzyński Kazimierz. Kto z 
radnych jest za – 10 radnych, przeciw -0,wstrzymało -3 radnych. Stwierdzam, że 
uchwała została podjęta i Komisja doraźna została powołana 10 głosami za. 
Proszę skład Komisji o zejście  po obradach sesji do pokoju nr 10 w celu 
ukonstytuowania się. 
Przewodnicząca Rady udzielam  głosu radnemu Szałańskiemu, bardzo proszę.  
Wyrok został taki  jednogłośnie taki odczytany na mnie. Chcę Pani i wszystkim 
wyjaśnić ponieważ jest to miejsce publiczne, ponieważ lubię, szanuję ziemię to 
każdy kawałek ziemi musi być obrobiony. Za  działkę którą dzierżawię płacę  
dzierżawę i podatek. Działka ta w przeszłości była zakrzaczona, zadrzewiona, 
zaszklona leżała i nawet nie było widać budynku szkoły, bo pan Tomczak jak żył 
to dzierżawił i kawałek uprawiał. Resztę było zarośnięte. Jak zmarł pan 
Tomczak, żona jego zgłosiła do sołtysa , ja to wziołem i od dnia kiedy zacząłem 
dzierżawić płaciłem. I to pismo które wpłynęło to proszę bardzo Pania 
Przewodniczącą i Pana Burmistrza aby wpłynął na tego mieszkańca. Ja płacę od 
samego początku. Bo czy lepiej gdyby krzaki wyrosły na tych gruntach  czy ta 
działka że jest doprowadzona do kultury i jest właściwie utrzymana. Bo gdyby 
tak nie było to ja bym tą działkę oddał, ale teraz to szkoda tej mojej pracy. A ten 
Pan co pisał pismo faktycznie od tylu lat  została ziemia woda do pojenia krów 
dla Mstowa i Strzyżek , to została działka odmrożona i nie płaci dzierżawy i 
podatku za te grunty. I tu się nie wzywa Komisji na to. I tego się nie rozpatruje. 



Panie Burmistrzu jak można. Raz porządek musi być i trzeba zrobić. Droga była 
13 m. to tak zmniejszył ten pan , że nie było gdzie rowu wykopać. Mnie serce 
boli , że ten kawałek ziemi doprowadziłem do porządku i płacę czynsz, a on nie 
płaci grosza przez tyle lat i jeszcze zagrodził publiczną działkę gminną i nie ma 
dostępu. Tak może  być sprawiedliwość, no nie tak dłużej być nie może. Jeżeli 
powołaliśmy taką komisję , to niech ona wyjaśni wszystkie sprawy. A nie tylko 
jednemu dać wyrok i jednego postawić pod publikę. Ja nie czuję żadnej winy 
tylko  trzeba to uczciwie podchodzić do sprawy. Dziękuję . 
Przewodnicząca Rady, przechodzimy do następnego punktu porządku obrad.         
 Ad. 8.  Interpelacje i zapytania radnych. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej, proszę o zgłaszanie  interpelacji  przez  radnych 
Rady Miejskiej . 
Pani Kwiatkowska Ewa  prosiłam  Panie Burmistrzu, Pan pamięta  o znaki 
drogowe zakazu i nakazu  na drodze wybudowanej wspólnymi siłami  w 
miejscowości Chodeczek, jak do obecnej chwili nic w tym względzie nie 
zrobiono. Czy Pan Panie Burmistrzu  coś zrobił w tej sprawie? 
Przewodnicząca Rady, proszę o udzielenie odpowiedzi  w tym temacie przez 
Pana  Burmistrza .  
Burmistrz Chodcza  na dzień dzisiejszy nie podjąłem jeszcze żadnych działań, ale 
pamiętam o tej drodze i  zostaną działania podjęte. 
Radny Powietrzyński   Kazimierz,  na ostatniej sesji korzystając  z obecności 
radnej powiatowej na jej ręce składałem zapytanie do Starosty o remont drogi 
powiatowej na odcinku Chodecz-Mstowo tam jest ta kopalnia piasku. Droga 
jest rozjeżdżona, są wyrwy w tej chwili jest ciężko przejechać. Jest totalne 
niebezpieczeństwo. Oni w tej chwili  winni usunąć te nierówności. Jest to 
główny odcinek do Mstowa. Chodzą tam kobiety z dziećmi, dzieci jeżdżą na 
rowerach i jest wielkie niebezpieczeństwo.   
Radny  Stempczyński Jerzy – kto wygrał opiekę nad kąpieliskiem. 
Odpowiedział Burmistrz Chodcza,  przetarg na kąpielisko wygrała firma Fala za 
kwotę  9.800,- zł. na całą obsługę. 
Radny Szymurski  Zbigniew chodzi mi o nawałnicę która była dwa tygodnie 
temu, Pan Burmistrz był  w Zalesiu na miejscu , były  usunięte konary drzew 
które  wisiały nisko i zagrażały życiu, pozostałe konary wiszą i trzeba by było 
sprowadzić  dźwig i wysoko usunąć. Bo może to spaść komuś na samochód i 
uszkodzić. Może być przykry incydent. Dziękuję. 
Pan Burmistrz Gmina wysłała  pisemko do Zarządu Powiatowego w 
Jarantowicach , poczekamy i uważam że się dogadamy. Dziwię się że do 
obecnej chwili tego nie usunięto. 
Radny Szałański Jerzy sprawa  drogi  Wola Adamowa –Końce. Droga ta została 
skończona i ramach tego co robił inwestor niech naprawi  ten odcinek drogi. 



Byliśmy tam z Komisja Rolna i miejscami na tej drodze nie ma 1 milimetra 
asfaltu.  Gwarancja na ta drogę musi być. Jak tak  może być , jeszcze dobrze 
droga nie skończona a już się niszczy . Takie rzeczy mamy robić. Gwarancja tej 
drogi jest, nawet kamień widać nie jest przykryty. Kamień goły widać i nie jest 
pokryty kamień asfaltem. Trzeba Panie Burmistrzu za co dawać te pieniądze. 
Raz musi być koniec z tymi oszustwami. Jeżeli wygrali przetarg to po wykonaniu 
muszą wykonywać usterki i trzeba dopilnować i trzeba nadzorować. I teraz z 
budżetu trzeba następne pieniądze rzucać w błoto. 
Burmistrz  Chodcza, Panie radny Szałański był Pan w tamtej kadencji i dobrze 
wie Pan jak było. Chytry dwa razy traci, kasy nie było i położyliśmy jedną 
warstwę asfaltu – dywanik za minimalną kwotę i tak nam się udało doraźnie  
nie na dłużej. Jest za cienki dywanik i kamień przebija. Jest za cienko. Tamta 
Rada kazała robić nie zważać na nic. Nie ma kasy i nie wiem co się da zrobić.  
Pani Grażyna Wilińska , Panie Burmistrzu nadchodzą wakacje , czy przewiduje 
Pan na przykład  przetarg na prowadzenie punktu gastronomicznego nad 
jeziorem. Czy w ogóle są osoby zainteresowane. 
Burmistrz  Chodcza,  nie ma zainteresowania co do prowadzenia punktu 
gastronomicznego nad jeziorem. 
Radna Wilińska, czyli nie będzie ogłaszany przetarg na prowadzenie takiego 
punktu gastronomicznego. 
Burmistrz Chodcza, nie będę ogłaszał przetargu, nie ma zainteresowania. 
Przewodnicząca Rady , nie widzę chętnych  co do zgłaszania interpelacji, 
przechodzimy do następnego punktu. 
 Ad. 9.  Sprawy bieżące. 
Przewodnicząca Rady  chcę przedstawić pismo, które do mnie wpłynęło od 
pracowników Samorządowego Zespołu Placówek Oświatowych w Chodczu, oto 
jego treść. Treść stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Chciałam jeszcze powiedzieć , że wpłynęła petycja do Rady,  Mieszkańców 
sołectwa Strzygi . Zwraca się Pan Szydłowski Sławomir w sprawie wymiany 
gruntów w Cettach pomiędzy  Panem  Lelonek, a Urzędem Miasta i Gminy. 
Przewodnicząca Rady , stwierdzam, że uchwała co do przedmiotowego pisma 
została podjęta zwykłą większością głosów  na podstawie art. 14 ustawy o 
samorządzie gminnym. Jest zgodna z prawem , a wykonanie tej uchwały 
powierzyłam  Burmistrzowi Chodcza  i skierowałam te pisma również do 
Burmistrza. To jest na tyle, teraz chciałabym  serdecznie powitać Panią  
Przybyszewską Grażynę , która reprezentuje Powiatową Geodezję we 
Włocławku. Pani Ta wyjaśni nam sprawy pomiarów przeprowadzonych przez 
Geodezję . Witam serdecznie Panią i zapraszam do udzielenia wyjaśnień. 
Pani Przybyszewska Grażyna , ja w imieniu  Pani Naczelnik  witam serdecznie . 
Nie będzie dzisiaj Pani Naczelnik ponieważ wyjechała do Bydgoszczy, ale prosiła 



mnie aby przekazać ustalenia jakie były dokonane między Panią Naczelnik a 
Panią Sędzią z wydziału ksiąg wieczystych, które dotyczą zmian w księgach 
wieczystych wynikających z pomiarów geodezyjnych na podstawie których 
zostały wytyczone działki. Ustalono że geodezja będzie do Sadu przekazywać 
zmiany, wypisy , wyrysy i zmiany te będą z urzędu nanoszone i prostowane 
przez Sąd. Przy pozostałych pomiarach nie będzie takich zmian. Ustawodawca 
popełnił błąd  i w całej Polsce była awantura, nie będzie zmian działek czy też 
budynków, to tyle do przekazania.  
Radna Kwiatkowska kiedy ma to nastąpić jeśli chodzi o termin czasowy. 
Odpowiedź mieszkańcy mają cierpliwie czekać. 
Radny Feliniak Wiesław dziękuję w imieniu wszystkich mieszkańców mojego 
okręgu. W ramach tych pomiarów zmieniono klasyfikację gruntów. Pod 
wpływem zmian rolnicy otrzymają nakazy w których grunty rolne zostały 
zmienione na działki budowlane. Gmina przesyła te nakazy dla rolników to się 
stało poza naszymi plecami. 
W odpowiedzi przekazano iż geodezja przechodzi na numeryczne oznakowania 
jest ogłoszenie w Internecie. 
Radny Szałański nie rozumie ustawodawcy za te wszystkie popełnione błędy 
powinien odpowiadać. To co teraz zostało pomieszane z gruntami to czyste 
fałszerstwo. Jak można zmieniać działki z rolnych na budowlane. Jako 
mieszkańcy nie ustąpimy w tej sprawie. W odpowiedzi przekazano iż taka jest 
ustawa i nic innego nie można zrobić.  
Sołtys Lipiński Kazimierz jak może się tak dziać i dlaczego jest zezwalane na to 
że działka była uprzednio o mniejszej powierzchni a po dokonanych pomiarach 
geodezyjnych posiada większą powierzchnię. W odpowiedzi przekazano że 
powierzchnia działki po pomiarach mogła się zmienić w związku z tym te 
zmiany.  
 
Przewodnicząca Rady  proszę o przedstawienie się.  
Moje nazwisko Szydłowski  Sławomir  proszę o udzielenie odpowiedzi na pismo 
które pozostawiłem w sekretariacie  z podpisami mieszkańców Cett i Strzyg. 
Całe Cetty i Strzygi się podpisały w sprawie nie przekazywania działki przy mojej 
posesji dla Pani Lelonek. Jakim prawem takie coś może być  że za dwa ary 
dostała Pani Lelonek aż 70 arów. Wiadomo jest wszystkim że Lelonkowa jest 
człowiekiem konfliktowym i na tym się na pewno nie zakończy. Wiadomo że 
Kwiatkowska dała ziemię pod chodnik, szkoła również dała ziemię pod chodnik, 
Warszewski dał i znakiem tego trzeba by było wszystkim oddawać ziemię. 
Jakim prawem Pani dostała te grunty. Cały czas miałem z nią konflikty i na sto 
procent będą występowały teraz. 



Burmistrz jest to temat znany ponieważ był na poprzedniej sesji, jest podjęta 
uchwała, sporządzony jest akt notarialny i nie ma odwrotu. 
Pani Barbara Krawiecka miałabym taki wniosek do Komisji Budżetowej aby w 
dni nie targowe, targowisko przeznaczyć na parking, można by było wprowadzić 
nawet odpłatność za parking. Byłby to też przypływ pieniędzy do naszego 
budżetu. W okresie letnim na terenie miasta Chodcza jest mało miejsc 
parkingowych i nagminnie nie jest przewracany znak przy sklepie ,,Bis’’.  Jest już 
tak zgięty że na pół ułamany i leży na chodniku. Jeżeli jeździ Policja z Włocławka 
to żadne busy i duże samochody nie stoją na chodnikach. Nasza Policja na to 
nie zważa i stoją ciężarowe samochody  i busy dostawcze na chodniku co  
stanowi to duże obciążenie dla chodnika. Mam jeszcze następny wniosek czy 
można byłoby sesje Rady Miasta robić w godzinach popołudniowych. Wiele 
osób którzy pracują skorzystałoby z uczestniczenia w tych sesjach. Osoby które 
pracują nie mogą w nich uczestniczyć. Część naszych  radnych pracuje i też musi 
się zwalniać. Również mieszkańcom byłoby wygodniej w godzinach 
popołudniowych. Większy udział byłby mieszkańców w obradach sesji, każdy 
mógłby wyrazić swoje opinie, można by było wziąć to pod uwagę.  
Następnym moim pytaniem to jest takie pytanie że kiedy miałam zebranie 
Zarządu Kół Gospodyń Wiejskich  to do Urzędu Miasta i Gminy wpłynął taki 
konkurs Moje Małe  Ojczyzny. I te druki zostały rozdane moim Paniom 
przewodniczącym aby przy remizach i świetlicach zrobiły tereny zielone. Pytam 
się dlaczego nie został zgłoszony do tego konkursu  skwerek na Placu 
Kościuszki. Przecież też byłyby jakieś nagrody i pieniądze by wpłynęły na dalsze 
wzbogacenie zieleni. 
 Następne moje pytanie to w jakim zakresie jest już zrobiony projekt na ulicę 
Ogrodową to jest adaptacja budynku po byłym klubie, nie było  udzielonej  
 odpowiedzi  na posiedzeniu Komisji Obywatelskiej. Czy jest ten projekt 
zrobiony czy nie , w jakim stopniu są prace zaangażowane.   Kolejne  moje 
pytanie to w sprawie wykupu mieszkań w blokach na ulicy Warneńczyka .  
Są  mieszkańcy którzy wpłacili pieniądze już 2 lata temu i do dzisiaj nie są 
właścicielami mieszkań. Następnie był poruszany temat świetlic wiejskich i ja 
bym miała taki wniosek do komisji oświaty, zdrowia , kultury i sportu , aby 
doposażyć bądź zmodernizować świetlice , które prężnie działają dla 
środowiska wiejskiego gdzie jest tam szeroko rozwinięte koło gospodyń w 
sołectwie, oraz  działania  sołtysa, a nie modernizować tam gdzie po prostu 
mało się dzieje bądź są tylko takie zgłoszenia na imprezy rodzinne ,skoro są 
imprezy rodzinne to za imprezy rodzinne jest odpłatność. To niech za tą 
odpłatność będzie modernizacja. Bo w tej chwili Gmina utrzymuje wszystkie 
świetlice i remizy w terenie i w Chodczu i to są potężne nakłady pieniędzy. A 
tam gdzie się dzieje tylko praca społeczna i są koła gospodyń które chcą działać 



i rady sołeckie to trzeba doposażyć te świetlice z pieniędzy gminy. Ja bym 
preferowała aby doposażyć te świetlice i remizy gdzie działają  Panie 
społecznie, integrują się społecznie.          
Ad. 10.  Wolne wnioski i zapytania.  
Proszę o dyskusję Pan Kucharski.  
Pan Kucharski wrócę na moment do obrad poprzedniej sesji tyle zamieszania 
narobiłem, takie były gwałty, krzyki i chciałbym zadać na tej niwie parę pytań. 
Dlaczego organ który ustala prawo lokalne czyli statut sam go nie przestrzega. A 
broni się ze wszystkich sił aby go nie przestrzegać. Dlaczego jest taki opór w 
tym , że rzeczy jasno opisane nie wprowadzać w życie . Dlaczego tyle wysiłku 
radni wkładają w to by wymyśleć inne formy pracy niż tu napisane w statucie i 
ustawie. Dlaczego codziennie rozumiane słowa nagle przestały być rozumiane 
jak się czyta ustawę, statut jakiś dokument, od razu nie wiemy co te słowa 
znaczą. Po ostatniej sesji byłem u Pana Burmistrza spotkałem się z Paniami 
przewodniczącymi i wyjaśnialiśmy sobie różne sprawy i wszyscy mieli opór w 
czytaniu tych dokumentów dlatego też żeby sprawa była niektórym  rozumiana 
jasno napisałem do Ministerstwa Spraw Wewnętrznych  do Departamentu 
Administracji zadając pytania proste pytania takie o które ja wskazałem czy 
słowo wyłącznie   znaczy to co znaczy słowo wyłącznie. Czy można zwoływać 
pod szyldem wspólne posiedzenie komisji, Sesji rady i przeczytam Państwu 
odpowiedzi. W odpowiedzi na Pana Pismo z dnia 23 przekazuję następujące 
informacje, zgodnie z art. 19 ust 2 ustawy z 8 marca 1990r. o samorządzie 
gminnym ,zadaniem przewodniczącego rady gminy jest wyłącznie 
organizowanie pracy oraz prowadzenie obrad sesji. Jest to funkcja związana z 
wykonywaniem zadań o charakterze  materialno-technicznym. Czynności te 
ograniczają się  o czym świadczy słowo  wyłącznie  do organizowania  pracy 
rady i koordynowania  pracy komisji  jak i klubów radnych oraz do zwoływania i 
prowadzenia ich obrad. W tym do decydowania  o tym co będzie przedmiotem 
obrad sesji. Jak również do dopilnowania w jaki sposób uchwały rady są  
wykonywane. I tu jest postanowienie Sądu Wojewódzkiego  Sądu 
Administracyjnego  w Białymstoku, taką  interpretację Sąd Administracyjny 
przedstawił z dnia 11 kwietnia 2006r. Z kolei rolą Wójta jest wykonywanie 
uchwał rady gminy oraz określonych przepisami zadań gminy do których należy 
w szczególności  przygotowywanie  projektów uchwał rad. Unormowanie to 
wskazuje jednoznacznie na wykonawczy charakter  działalności Wójta. 
Artykuł 21  ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym pozwala  Radzie Gminy na 
powoływanie  stałych lub  doraźnych komisji  do określonych zadań. Rada  
Gminy  określa nazwę komisji i zakres jej działania, zasady funkcjonowania, 
działania. W skład komisji wchodzą tylko radni. 



Przewodnicząca Rady Miejskiej , art. 24 i art. 21 ust. 4 ustawy o samorządzie 
gminnym wyraźnie mówi  radni nie będący członkami komisji. Statut wyraźnie 
mówi o kompetencjach Rady, radnych, przewodniczącej i wyraźnie  statut 
znamy i nie musi Pan nam mówić co mamy robić i jakie mamy kompetencje.  
I czym ma Rada się zajmować.  Na dzień dzisiejszy Rada zachowuje się zgodnie z 
prawem. Chciałabym odebrać Panu głos, dziękuję bardzo za dyskusję , 
przechodzimy do  punktu następnego. 
Ad. 10.  Wolne wnioski i zapytania. 
W wolnych wnioskach chciałabym Państwa zaprosić na Kupałę która się 
odbędzie w sobotę w dniu 25 czerwca 2011r. od godziny 17,oo. do godziny 3.oo 
rano. Serdecznie zapraszam. 
Ad. 11.  Zakończenie obrad sesji . 
Przewodnicząca Rady Miejskiej , kończymy obrady dzisiejszej  sesji , zamykam 
obrady X sesji Rady Miejskiej w Chodczu w dniu dzisiejszym. 
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